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Exploateringsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2019-12-12, § 32 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 12 december 2019 kl. 16.30 – 16.55 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justering Tisdagen den 17 december 2019, §§ 1-7, 9-41 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Torsdagen den 12 december 2019, §§ 8 

  

 

Johan Nilsson Emilia Bjuggren 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Johan Nilsson (M) ordföranden  
Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden  
 
Annika Elmlund (M)   
Bo Sundin (M)  
Arne Fredholm (M)   
Isabel Smedberg Palmqvist (L)  
Hampus Rubaszkin (MP)   
Susanne Wicklund (C)   
Anders Göransson (S)   
Maria-Elsa Salvo (S)   
Clara Lindblom (V) 
Christina Wallmark (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Rose-Marie Rooth (V) för Vakant (V)  
 

 
Ersättare: 
Niklas Sandstedt (M)   
Mikael Valdorson (M)   
Bo Fellström (M)   
Fredrik Sand (M)   
Joakim Rönnbäck (L)   
Ylva M Larsson (MP)   
Jonathan Lindgren (KD)   
Stefan Hell Fröding (S)   
Anders Edin (SD)   

 

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Johan Castwall, Timmie Aspelin, Göran Carlberg, 

Lena Holm, Gunnar Jensen, Sara Lundén, och Daniel Roos samt 

borgarrådssekreteraren Nils Annink och personalföreträdaren Luis Lopez 

§§ 1-7 . 

 

 § 32 
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Markanvisning för bostäder inom fastigheten Södermalm 
2:8 till Byggnadsfirman Erik Wallin AB  
Dnr E2019-04557 
 

Beslut 
Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets 

förslag: 

 

 

1 Exploateringsnämnden anvisar mark för bostäder inom 

fastigheten Södermalm 2:8 till Byggnadsfirman Erik Wallin 

AB och ger kontoret i uppdrag att träffa markanvisningsavtal 

enligt förslag i tjänsteutlåtandet. 

2 Exploateringsnämnden ger kontoret i uppdrag att fortsätta 

utredningarna upp till 5,5 mnkr (inriktningsbeslut).  

Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 20 november 

2019. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Johan Nilsson m.fl. (M), vice ordförande Emilia 

Bjuggren m.fl. (S), Isabel Smedberg Palmqvist (L), Hampus 

Rubaszkin (MP) och Susanne Wicklund (C) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Clara Lindblom m.fl. (V) föreslår att nämnden beslutar att 

avslå kontorets förslag, samt att därutöver anföra följande: 

  

Stockholm är i behov av nya bostäder men det stora behovet 

är av hyresrätter med överkomliga hyror. Att till varje pris 

pressa in nya bostadsrätter på känsliga platser i innerstaden 

ger få nya bostäder till en hög kostnad. Exploateringen 

omfattar cirka 40 bostadsrätter, vilket ska ställas i relation till 

att det i stadsdelen finns 58 procent bostadsrätter. Det är 

således inte nya bostadsrätter som är behovet för att skapa 

balans i boendeformer i stadsdelen. Vi anser dessutom att 

byggnadsvolymen är för liten för att berättiga intrånget i 

förhållande till det intilliggande blåklassade området. Det 

finns andra platser i staden där vi kan kompensera med att 

bygga större volymer och med fler hyresrätter för att 

tillgodose bostadsmålet. 
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3) Christina Wallmark (SD) föreslår att nämnden beslutar att 

avslå kontorets förslag till beslut, samt att därutöver anföra 

följande: 

 

Stockholm växer och det är av stor vikt att det byggs 

bostäder, det är nog alla överens om. Att uppföra nya bostäder 

i en miljö som innerstaden ger den fördelen att infrastruktur 

och annan service de som flyttar in behöver, redan finns på 

plats. Sverigedemokraterna har ingenting emot att staden 

förtätas, det finns områden innanför tullarna som lämpar sig 

väldigt väl för ny bebyggelse, liksom det finns områden som 

är direkt olämpliga att bebyggas.  

 

De föreslagna husen längs med Lundagatan tillhör definitivt 

den senare kategorin. Om bygglovet får bifall blir Lundagatan 

trång och mörk, träd, som behövs för luftrening och 

bullerdämpning, måste fällas och den gröna 

spridningskorridoren försvinner. En annan tråkig effekt är att 

den helhetsverkan som nu kan upplevas runt det blåmärkta 

storgårdskvarteret Marmorn, går förlorad.  

 

Området där de nya husen planeras att bygga utgörs idag av 

en lugn, grön miljö som ger ett stort mervärde både för 

boende och besökare. Kommer föreslagen exploatering att 

genomföras går detta så viktiga mervärde förlorad. 

Sverigedemokraterna yrkar, med emfas, avslag på 

förvaltningens förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Johan Nilsson (M) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt kontorets förslag som stöds av 

ordföranden Johan Nilsson m.fl. (M), vice ordförande Emilia 

Bjuggren m.fl. (S), Isabel Smedberg Palmqvist (L), Hampus 

Rubaszkin (MP) och Susanne Wicklund (C). 

 
Reservation 

Clara Lindblom m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

Christina Wallmark (SD) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

Stockholm har en blandad befolkning, men är samtidigt en 

socialt delad stad. I Stockholm är villaområden, 

flerbostadshus och industriområden ibland lokaliserade för sig 
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som enklaver. Det finns stora skillnader i livsvillkor och 

fysiska barriärer eller glapp mellan stadsdelar som försvårar 

stadens sammanhållning.  

 

En förutsättning för en socialt sammanhållen stad är att 

människor från olika stadsdelar och med olika bakgrund rör 

sig i samma offentliga miljöer och ser varandra i vardagen. På 

så sätt ökar samhörigheten och förståelsen samtidigt som 

segregationen i samhället motverkas. 

 

Byggande och investeringar påverkar hur människor rör sig 

och vilka de möter i sin vardag. En förutsättning för att skapa 

fler möten är blandade bostadsområden med både hyresrätter 

och bostadsrätter, flerbostadshus och småhus. 

 

Stockholm lider av en brist på hyresrätter. Översiktsplanen 

visar statistik sedan år 2004. År 2018 var det första året som 

det färdigställdes fler hyresrätter än bostadsrätter, alla andra 

år har fler bostadsrätter färdigställts. Utöver att det byggts för 

få hyresrätter har de borgerliga varje gång de styrt staden sett 

till att tusentals hyresrätter ombildats, nästan uteslutande de 

med låg hyra och bra läge. 

 

För att läka samman vår stad och bygga ikapp bristen på 

hyresrätter är det särskilt viktigt att det byggs hyresrätter i 

områden som idag domineras av småhus och bostadsrätter. 

Detta område är ett sådant exempel med 58 procent 

bostadsrätter. Men istället för ta tillfället i akt är det återigen 

bostadsrätter som dominerar. Antalet hyresrätter i detta 

projekt måste därför öka. 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Timmie Aspelin 
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